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• Aktuálně ke Společné zemědělské politi-
ce 2023 - 2027 a o co vlastně jde...
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AKTUÁLNĚ 
Společná zemědělská politika 2023-2027

Ve čtvrtek 20. ledna se v regionech uskutečnila  demonstrace proti změnám v návrhu 
Strategického plánu SZP 2021 - 2027. Jednalo se o společnou akci Agrární komory  
a Zemědělského svazu. V Ústeckém kraji vyjely traktory na Lounsku a Litoměřicku.  
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Vzhledem k tomu, 
že řada našich 
členů i nečlenů 
vznáší dotazy na 
podstatu, resp. 
smysl demonst-
race zemědělců, 
dovoluji si předložit 
moji krátkou úva-
hu. Především se 
domnívám, že  

o zásadních změnách v zemědělském sektoru 
by měla vláda, jež se nazývá demokratickou, jed-
nat se zákonem stanovenými profesními organi-
zacemi. To, co předkládá vládní koalice je ve své 
podstatě diktát - „o nás bez nás“.

EU nám pro lepší pochopení opět mění názvy 
jednotlivých dotačních titulů. Pokusím se trochu 
objasnit.

Z bývalého „Greeningu“ (72 Eur /ha ) se stane 
„Ekoplatba“ (69,39 Eur / ha ) -  z toho vidno , že 
tady problém není. Co se týče SAPSů - tedy plat-
by na ha plochy - ty činily 131 Eur/ha. Tato platba 
bude rozdělena na 1.) tzv. BISS (71 Eur/ha) - 
dostanou všichni na veškeré ha a 2.) tzv.  CRISS 
(152,5 Eur), který dostanou rovněž všichni, ale 
jen na PRVNÍCH 150 ha - na zbytek nic.  
To je důsledek rozhodnutí týkající se tzv. Re-
distribuční platby, která byla dosud 10 % - to se 
odebíralo „velkým“ (v sousedním Německu je 12 
%). Komora navrhovala navýšení na 15 %, koali-
ce 30 %. Při jednání vlády zřejmě byl vypočítán 
prostý průměr tj. 22,5 % - zaokrouhleno nahoru 
23 % (nejvíce z celé EU!).

Z uvedeného vyplývá, že farmy výměry do 150 
ha budou zvýhodněny cca 100 Eur/ha, do 300-

320 ha budou takříkajíc „na svém“ a ostatní (nad 
cca 320 ha výměry) budou dostávat o zhruba 
1.300,- Kč za každý ha nad tuto výměru méně. 
Čili přeloženo do češtiny - farma 500 ha přijde 
o cca 250.000,- Kč, farma o 1.000,-ha o cca 
900.000,- Kč ročně a farma 2 000 ha o více než 
2 mil. Kč. V uvedeném nerespektuji kurzové 
změny a případné výchylky. Budu samozřejmě 
rád, když mě někdo opraví směrem dolů - obá-
vám se však, že bude ještě hůř.

Nevím, zda někdo domýšlel všechny důsledky 
tohoto rozhodnutí. Již v minulém článku jsem  
o této problematice psal. Především jde o zaškr-
cení činnosti větších farem - těch, které vyrábí 
cca 80% českých potravin a to zejména  
v technologicky náročných oborech. Nevyrobíme 
- dovezeme? 

Ten druhý, neméně podstatný, výsledek bude do-
zajista nejen změna cen půdy, ale i změna výše 
pachtovného. V tomto případě jde o jednoznač-
nou podporu vlastníků na půdě nepracujících, 
neproduktivních zemědělců. 

Příklad: 

Mám 30ha a pobírám pacht 3,5tis. Kč/ha -  tj. 
105 tis. Kč ročně. Stanu se rolníkem! Jedním 
papírem na SZIF mám 225.000,- Kč. A pokud 
mám syna, dceru do 40 let? Jsem-li šikovný 
mohl bych ze státu vytlouci i 2x tolik. Že nevyrá-
bím české potraviny? A to někomu vadí? Vždyť 
původní pachtýř mi rád pozemky obdělá.

Vážení kolegové, děkuji a budu vděčný za jaké-
koliv připomínky. Ozvat se a demonstrovat má 
smysl! 

Ing. Brožka Jaroslav 
předseda, KAK ÚK 

O co vlastně jde? 



4

Anketa v Hospodářských novinách. 
Sice týden stará, ale stále platná.

Anketa HN: Jako by se celé podnikání 
soustředilo na dotace, zlobí se zemědě-
lec Stanislav Němec

Hospodářské noviny oslovily několik zemědělců 
z různých koutů Česka a požádaly je o komentář 
k současným změnám v rozdělování zeměděl-
ských dotací. „V první řadě je chyba, že se celá 
debata zúžila jen na dotace. Je to absurdní. Je 
to, jako by se celé podnikání soustředilo na to, 
kdo urve víc dotací,“ říká například Stanislav Ně-
mec, majitel Farmy Radonice a čestný předseda 
Asociace soukromého zemědělství ČR.

Vládní koaliční strany se včera dohodly, jak by se 
měl změnit strategický plán ke Společné země-
dělské politice. Ta určí, jak budou v letech 2023 
až 2027 zemědělcům rozdělovány peníze  
z evropských zdrojů ve výši desítek miliard 
korun. Nová vláda změny provedla tak, aby více 
podpořila malé a střední zemědělce.

Z celkového balíku takzvaných přímých plateb 
počítaných na hektar má jít 23 procent na prv-
ních 150 hektarů, na čemž nejvíce vydělají země-
dělci s touto rozlohou. Těm větším budou platby 
kráceny. Koalice také navrhuje zastropování 
investičních dotací maximálně na 30 milionů 
korun, ze současných 150 milionů. Významná 
část prostředků by také měla jít do ekologického 
zemědělství. Podle ministerstva zemědělství bu-
dou moci ekologicky hospodařící zemědělci při 
kombinaci všech podpor čerpat až 20 tisíc korun 
na hektar. To by byl až dvojnásobek současného 
stavu.

 
 

Stanislav Němec
majitel Farmy Radonice, hospodaří na 
850 hektarech

V první řadě je chyba, že se celá debata zúžila 
jen na dotace. Je to absurdní. Je to, jako by se 
celé podnikání soustředilo na to, kdo urve víc 
dotací. Spíš by se to mělo tlačit k tomu, aby se 
tu dalo podnikat i bez dotací. Zapomnělo se 
úplně na to, že ať už je to podle jakéhokoliv mo-
delu, ať již máme redistribuci 10 procent nebo 
23 procent, tak stejně těch peněz pro zemědělce 
v důsledku Green Dealu bude méně. Po země-
dělcích se chce stále více, ať již v rámci péče o 
krajinu, zakládání remízků nebo tůní či řešení su-
cha nebo mokra. Nic proti tomu, ale společnost 
po nás chce stále víc, přitom z dotací nám dává 
stále méně. A o to tu jde. Přitom kdyby se měly 
zdražit potraviny, tak je to problém. Všechno se 
zdražuje o desítky procent, u komodit jsme ale 
stále tlačeni do stejných cen. Je potřeba otevřít 
debatu o celkovém systému dotací.

I na nás s naším množství hektarů dopadne 
nová resdistributivní platba. Každý od 300 hek-
tarů výše si pohorší. Budeme mít třeba o milion 
méně. Zároveň hrozí, že s navýšením redistri-
butivní platby začnou vznikat fiktivní zemědělci, 
kteří jen budou využívat dotace a nebudou nic 
moc produkovat, ideálně ekologicky. Hrozí, že 
zemědělci budou přicházet o pronajatou půdu, 
protože se vlastníkům víc vyplatí získávat dota-
ce na sebe, i když na těch polích nebudou nic 
moc dělat.
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Podle mě je totální nesmysl, že by na základě 
této změny začaly vznikat nové farmy. Vybu-
dovat farmu – i třeba v klasických evropských 
rozměrech na 50 hektarech – je stále ekonomic-
ký nesmysl i s těmito dotacemi. Je to minimální 
investice v řádu 20 až 25 milionů korun. To se 
nikomu nemůže vrátit.

Miroslav Fess
jednatel Proteco Agro, 1200 hektarů

Určitě je dobrá zpráva, že nakonec v návrhu není 
zastropování přímých plateb. Obecně ale to smě-
řování zemědělství k menším celkům je podle 
mého názoru nesmysl. Nechápu, kam to chceme 
dovést. Podle mě je to začátek konce českého 
zemědělství. Dnes už jsou za škůdce brány i 
krávy, protože vytváří metan. Česko je potravino-
vě nesoběstačné, maso dovážíme ze zahraničí a 
těmito změnami to jen zhoršíme.

Martin Hutař
jednatel PROBIO, hospodaří ekologicky 
na 350 hektarech

Zatím ty nové návrhy nemám prostudované, nic-
méně vítám, že by se měly zvednout platby eko-
logicky hospodařícím zemědělcům. Zatím je to 
sice tak, že dostáváme platby na ekologické ze-
mědělství, ale konvenční zemědělci, kteří pěstují 
vybrané podporované plodiny, po sečtení dotací 
dostávají téměř stejné peníze jako ti ekologičtí. 
Pokud se ale platby ekologickým zemědělcům 
zvýší až na 20 tisíc korun na hektar, tak to sa-
mozřejmě pro nás bude podstatně lepší. Dostali 
bychom se zhruba na dvojnásobek současné 
částky. Paradoxně by na nás ale mohlo dopad-
nout zastropování investičních dotací, protože 
zrovna uvažujeme o velké investici zhruba za 
70 milionů korun. Pozitivní ale je, že by se míra 

kofinancování Programu rozvoje venkova měla 
zvednout na 65 procent. Současné kofinancová-
ní ve výši 35 procent nedává moc smysl. 

 

Ivo Pokorný
ředitel POMONA Těšetice, 2100 hektarů

Vláda svými rozhodnutími nerespektuje téměř 
dvouletá jednání se zemědělskou veřejností. 
Během několika týdnů v duchu předvolebních 
hesel přepracovala dokumenty, které mají ur-
čovat směřování zemědělství. Považuji to za 
políček všem poctivým zemědělcům. Návrhy 
strategického plánu nevyjadřují spravedlivě po-
třeby zemědělců. Bezprecedentní je polarizace 
zemědělské veřejnosti na velké a malé, nikoliv 
– jak bych očekával – na dobré a špatné. Vláda 
si neuvědomuje, že současným nastavením – 
zejména redistribucí finančních prostředků na 
první hektary v neadekvátní výši 23 procent – 
velmi pravděpodobně vyprovokuje spekulativní 
jednání mnoha zemědělců, kteří budou účelově 
rozdělovat stávající farmy na menší. Obávám se, 
že na značné množství půdy budou vypláceny 
zvýšené podpory a nebude na nich nic produko-
váno. To podle mě bude veřejnost chápat jako 
plýtvání dotačními prostředky a jen to zhorší 
obraz zemědělství. Pevně věřím, že ještě dojde 
k přehodnocení výše přesunu podpory prvních 
hektarů na úroveň okolo 12 procent a nastaví se 
tak spravedlivější podmínky mezi zemědělci.

V případě podpory ekologického zemědělství by 
bylo vhodné, aby se poskytnutá podpora proka-
zovala minimální produkcí v biokvalitě. V minu-
losti jsem se mockrát setkal s čerpáním podpor, 
proti kterému nevznikala žádná produkce. Za-
stropování investičních dotací znamená stopku 
pro celou řadu staveb pro živočišnou výrobu, 
skladů ovoce, zeleniny a podobně.
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Mojmír Dorazil
místopředseda Zemědělské společnosti 
Devět křížů, 1000 hektarů

Dopady změn ještě nemáme propočítané, urči-
tě na nás ale nějak negativně dopadnou, i když 
nejsme žádní agrobaroni, ale normální uskupení 
zemědělců. Podle mě je chyba nyní všechno 
radikálně převrátit, nic dobrého to nepřinese. My-
slím si, že ty změny jsou nepromyšlené a nikdo 
pořádně nedomyslel jejich dopady. Pan ministr 
Zdeněk Nekula (KDU-ČSL, pozn. red.) řekl, že 
dotační kyvadlo bylo vychýleno ve prospěch 
velkých podniků, obávám se ale, že teď ho zase 
posunul víc ve prospěch těch malých a opět 
bude vychýlené.

Jiří Rakovský
finanční ředitel Spearhead, 25 tisíc hek-
tarů v Česku

Nyní je obtížné návrh komentovat, protože  
v oznámení zatím není mnoho podrobností,  
a proto nejsme schopni vypočítat pravděpodob-
ný dopad. Jakékoli přerozdělování dotačních 
prostředků by však mělo probíhat na základě 
kvality zemědělské praxe a dodržování jasných 
ekologických a sociálních pravidel. Přerozdělo-
vání na základě velikosti zemědělského podniku 
pouze naruší trh s pronájmem půdy a je velmi 
nepravděpodobné, že dosáhne stanovených en-
vironmentálních a sociálních cílů režimu.

Petr Kubíček
předseda představenstva ZOD Brniště, 
2400 hektarů

Určitě nejsme spokojeni, mluvím za sebe, ale 
myslím, že i za celou Agrární komoru. Na jednu 

stranu je sice dobře, že není zastropování dotací, 
ale návrh na tak obrovskou redistributivní platbu 
znamená, že dojde významnému poklesu sazby 
pro podniky nad 150 hektarů, což jsou pořád 
malé podniky. Redistributivní platba je obrovská 
a zvýhodní mikrofarmy, které ani nevyrábí tolik 
potravin. Navíc když malé farmy získají takový 
významný bonus, tak to vytvoří tlak na pachtov-
ním trhu. My hospodaříme na 2400 hektarech  
a hrubým odhadem si myslím, že ročně přijdeme 
o 5 až 6 milionů korun.

Jaroslav Vaňous
předseda Zemědělského družstva 
Sloupnice, 2985 hektarů

Stále nemáme úplná čísla, takže dopady si mů-
žeme jen domýšlet. S tím návrhem ale spokojení 
nejsme. Je pravda, že to není ta nejtvrdší forma, 
ale 23 procent redistributivní platby je stále pří-
liš. V Evropě je to úplná rarita. Stále je tam příliš 
velké znevýhodnění těch, kteří v zemědělství 
nebudou nic produkovat, a máme obavu, že kvůli 
tomu budeme přicházet o pronajatou půdu. Co 
se týče snížení investičních dotací maximálně na 
30 milionů korun, tak to podle mě poškodí rozvoj 
zemědělství. S investičními dotacemi, které jsme 
doposud čerpali, bychom se do tohoto limitu ale 
vešli.

zdroj: FB Zemědělský svaz ČR 21.1.2022, 
Hospodářské noviny: https://domaci.hn.cz/
c1-67021800-anketa-hn-jako-by-se-ce-
le-podnikani-soustredlo-na-dotace-zlo-
bi--se-zemedelec-stanisla--nemecfbbclid-
IwAR2HDJ372pUEhuQo9iw8LwUY2C-
6c7EwZMZk2GIlco9EAsVC-lBUtbkg4Uac

https://domaci.hn.cz/c1-67021800-anketa-hn-jako-by-se-cele-podnikani-soustredilo-na-dotace-zlobi-se-zemedelec-stanislav-nemec?fbclid=IwAR2HDJ372pUEhuQo9iw8LwUY2C6c7EwZMZk2GIlco9EAsVCvlBUtbkg4Uac
https://domaci.hn.cz/c1-67021800-anketa-hn-jako-by-se-cele-podnikani-soustredilo-na-dotace-zlobi-se-zemedelec-stanislav-nemec?fbclid=IwAR2HDJ372pUEhuQo9iw8LwUY2C6c7EwZMZk2GIlco9EAsVCvlBUtbkg4Uac
https://domaci.hn.cz/c1-67021800-anketa-hn-jako-by-se-cele-podnikani-soustredilo-na-dotace-zlobi-se-zemedelec-stanislav-nemec?fbclid=IwAR2HDJ372pUEhuQo9iw8LwUY2C6c7EwZMZk2GIlco9EAsVCvlBUtbkg4Uac
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V úterý 18. 1. 2022 se v Droužkovicích na své pravidelné poradě sešlo předsednic-
tvo OAK Chomutov, aby probralo a zaujalo stanovisko k deklarovaným změnám SZP 
(Společné zemědělské politika) a plánovaným demonstracím. 

V úvodu je nutno zmínit, že předsednictvo OAK Chomutov vnímá demonstrace (zejm. blokády silnic 
zemědělskou technikou) jako obstrukční řešení, které nijak nepřispívá k pozitivnímu vnímání zeměděl-
ců jako takových a už vůbec nevede k smysluplným řešením dané problematiky. Z tohoto důvodu se 
členové Okresní agrární komory Chomutov nebudou demonstrací účastnit a OAK Chomutov nebude 
organizovat ani žádné jiné formy protestu. 

Přepracováním původního plánu SZP novou vládou a její neochota jednat o chystaných změnách s 
Agrární komorou a Zemědělským svazem způsobila, že se v problematice nevyznají ani velcí či malí 
zemědělci, natož pak laická veřejnost. Je zapotřebí detailně vysvětlit chystané změny a zejména pak 
skokové navýšení redistribuční platby, která z původně deklarovaných 10% vzrostla na nyní proklamova-
ných 23% na prvních 150 ha. Při takto nastavených základních parametrech nové SZP je nutné obávat 
se snížení zemědělské produkce a tím pádem i potravinové soběstačnosti České republiky, protože 
nově uvažované dotace spolu s dotací pro mladé zemědělce do 40 let a dotacemi pro ekologické 
zemědělství nejsou podmíněny produkcí. Logicky se tak sníží potravinová soběstačnost a v krajních 
případech by mohlo dojít i k radikálnímu rozdrobení půdního fondu a značné devastaci již tak upadající 
živočišné výroby.

Z dalších parametrů nově uvažované SZP je potřeba detailněji vysvětlit na co se například použije uva-
žovaných 65% v rámci kofinancování a co se také ocitne v I. a II. pilíři? Proč v tomto směru došlo 
k přesunutí ošetřování travních porostů do II. pilíře a co to vše bude pro zemědělce znamenat? 

V dalších bodech úterního programu se předsednictvo shodlo na potřebě otevření diskuse ohledně 
povinného členství v Agrární komoře České republiky zejména z důvodů, jež jsou dány zákonem, kde by 
AK ČR měla být partnerem vlády a nikoliv tím, s kým se vůbec nejedná. Je potřeba zamezit tříštění sil  
a názorů tak, jak to v současné době vidíme na příkladu Asociace soukromého zemědělství, které  
se však na celkové zemědělské produkci České republiky podílí jen v rámci 2%. Taktéž je potřeba za-
mezit neustále se stupňující negativní kampani vůči českým zemědělcům, kteří jsou pak laickou veřej-
ností vnímáni jako neustále nespokojení nic nedělající dotační baroni. Přitom pozitivních zpráv z ranku 
českého zemědělství je celá řada, je však potřeba dát jim smysluplný mediální prostor a dostat je tak  
k uším české veřejnosti.  

za OAK Chomutov 
Mgr. Martin Vízek, místopředseda 

Stanovisko OAK k nově plánované koncepci 
Společné zemědělské politiky na období let 
2021 – 2027
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PODBOŘANSKÉ GYMNÁZIUM A STŘEDNÍ 
ŠKOLA NABÍZÍ KURZ PRO VÝKON 
ZEMĚDĚLSKÝCH ČINNOSTÍ

Absolvování kurzu je předpokladem pro získání některých státních příspěvků a dota-
cí v zemědělství pro žadatele, kteří neabsolvovali požadované zemědělské vzdělání.

Rozsah kurzu je 300 hodin dle rekvalifikačního programu Ministerstva zemědělství č.j. 37061/2008 – 
18/010.

Přihlášky a informace: kohout@gsospodborany.cz

mailto:kohout%40gsospodborany.cz?subject=
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WEBINÁŘ

Přípravky na ochranu rostlin jako součást  
integrované ochrany rostlin

Pokračujeme v cyklu přednášek o INTEGROVANÉ OCHRANĚ ROSTLIN (IOR), letos se zaměřujeme na 
PŘÍPRAVKY NA OCHRANU ROSTLIN https://bit.ly/3GYP6nT

Co se na našem webináři dozvíte?

• Jak se vyznat v přípravcích na ochranu rostlin (POR) a v jejich rizicích

• Jaké podklady pro rozhodnutí k aplikaci POR přináší Rostlinolékařský portál

• Příklad ochrany rostlin z praxe

• Informace k výsledkům pokusů ÚKZÚZ, které porovnávají nebo ověřují účinnost biologických 
přípravků nebo jiných pomocných prostředků na ochranu

• Informace ke schvalování účinných látek a alternativní možnosti ochrany .....a řadu dalších infor-
mací, které s námi můžete přímo prodiskutovat na webináři.

Zaujalo Vás téma webináře? Prosíme zaregistrujte se na https://bit.ly/3JCSwhz a zároveň nám může-
te uvést Váš dotaz do diskuse, rádi jej zodpovíme. 

webinář - registrace zde

pořádá Ústřední kontrolní a zkušební ústav zemědělský on-li formou 2.2.2022  
od 10 do 13 hodin.

https://bit.ly/3GYP6nT
https://bit.ly/3JCSwhz
https://bit.ly/3JCSwhz
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Směnný kurz pro výpočet dotací v roce 2022 

V Praze dne 14. ledna 2022 

Směnný kurz pro rok 2022, kterým se budou přepočítávat sazby dotací v rámci 
některých opatření Programu rozvoje venkova. 

 

Směnný kurz pro výpočet sazeb u dotací, na které byla podána žádost o dotaci v roce 
2022, je stanoven ve výši 24,858 CZK/EUR. Jmenovitě se tímto kurzem budou přepočítávat 
sazby pro následující opatření: 

 M08 Zalesňování a zakládání lesů podle nařízení vlády č. 185/2015 Sb., o podmínkách 
poskytování dotací v rámci opatření zalesňování zemědělské půdy a o změně některých 
souvisejících nařízení vlády, ve znění pozdějších předpisů, 

 M10 Agroenvironmentálně-klimatické opatření podle nařízení vlády č. 75/2015 Sb., 
o podmínkách provádění agroenvironmentálně-klimatických opatření a o změně nařízení 
vlády č. 79/2007 Sb., o podmínkách provádění agroenvironmentálních opatření, ve znění 
pozdějších předpisů, ve znění pozdějších předpisů a podle nařízení vlády č. 330/2019 Sb., 
o podmínkách provádění navazujících agroenvironmentálně-klimatických opatření, ve 
znění pozdějších předpisů, 

 M11 Ekologické zemědělství podle nařízení vlády č. 76/2015 Sb., o podmínkách provádění 
opatření ekologické zemědělství, ve znění pozdějších předpisů a podle nařízení vlády č. 
331/2019 Sb., o podmínkách provádění navazujícího opatření ekologické zemědělství, ve 
znění pozdějších předpisů, 

 M12 Platby v rámci sítě Natura 2000 a podle rámcové směrnice o vodě podle nařízení 
vlády č. 73/2015 Sb., o podmínkách poskytování plateb v oblastech Natura 2000 na 
zemědělské půdě, ve znění pozdějších předpisů, 

 M13 Platby pro oblasti s přírodními či jinými zvláštními omezeními podle nařízení vlády 
č. 43/2018 Sb., o podmínkách poskytování plateb pro horské oblasti a jiné oblasti 
s přírodními nebo jinými zvláštními omezeními, ve znění pozdějších předpisů, 

 M14 Dobré životní podmínky zvířat podle nařízení vlády č. 74/2015 Sb., o podmínkách 
poskytování dotací na opatření dobré životní podmínky zvířat, ve znění pozdějších 
předpisů a 

 M15 Lesnicko-environmentální a klimatické služby a ochrana lesů podle nařízení vlády 
č. 29/2016 Sb., o podmínkách poskytování dotací v rámci opatření lesnicko-
environmentální a klimatické služby a ochrana lesů a o změně některých souvisejících 
nařízení vlády. 

 

Směnným kurzem ve výši 24,818 CZK/EUR, budou přepočteny dotace pro závazky 
uzavřené v programovém období 2007–2013, na které byla podána žádost o dotaci v roce 
2022. Jmenovitě se tímto kurzem budou přepočítávat sazby pro následující opatření 
a podopatření: 

 II.2.1.1. První zalesnění zemědělské půdy podle nařízení vlády č. 239/2007 Sb., 
o stanovení podmínek pro poskytování dotací na zalesňování zemědělské půdy, ve znění 
pozdějších předpisů, 
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 II.2.2.1. Zachování hospodářského souboru lesního porostu z předchozího produkčního 
cyklu podle nařízení vlády č. 147/2008 Sb., o stanovení podmínek pro poskytování dotací 
na zachování hospodářského souboru lesního porostu v rámci opatření Natura 2000 
v lesích ve znění pozdějších předpisů a 

 II.2.3.1. Zlepšování druhové skladby lesních porostů podle nařízení vlády č. 53/2009 Sb., 
o stanovení podmínek pro poskytování dotací na lesnicko-environmentální opatření, 
ve znění pozdějších předpisů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zdroj: Ministerstvo zemědělství 
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Informace pro žadatele k opatření 8.4.1 Obnova lesních 
porostů po kalamitách 

V Praze dne 20. ledna 2022 
 

Změna vyhlášky č. 139/2004 Sb. vyhláškou č. 456/2021 Sb., 

 

chtěli bychom informovat žadatele, že od 1. 1. 2022 nahrazuje vyhláška č. 456/2021 Sb., 
o podrobnostech přenosu reprodukčního materiálu lesních dřevin, o evidenci o původu 
reprodukčního materiálu a podrobnostech o obnově lesních porostů a o zalesňování pozemků 
prohlášených za pozemky určené k plnění funkcí lesa, ze dne 29. listopadu 2021, vyhlášku 
č. 139/2004 Sb., kterou se stanoví podrobnosti o přenosu semen a sazenic lesních dřevin, 
o evidenci o původu reprodukčního materiálu a podrobnosti o obnově lesních porostů 
a o zalesňování pozemků prohlášených za pozemky určené k plnění funkcí lesa, ze dne 
23. března 2004. 

 

Žadatelé jsou povinni od 1. 1. 2022 postupovat při realizace opatření v souladu 
s vyhláškou č. 456/2021 Sb. Pro upřesnění doplňujeme, že dle uvedené vyhlášky v souvislosti 
s opatřením 8.4.1 je nutné postupovat zejména při realizaci umělé obnovy sadbou a síjí na 
plochách po kalamitních těžbách (viz kap. 5. Způsobilé výdaje Specifických podmínek pro 
poskytnutí dotace). Minimální počty jedinců jednotlivých druhů dřevin v tis. kusech na 
jeden hektar pozemku při obnově lesních porostů a zalesňování pozemků 
prohlášených za pozemky určené k plnění funkcí lesa jsou uvedeny v příloze č. 4 
uvedené vyhlášky. 

 

 

 

 

Zdroj: Ministerstvo zemědělství 
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Výzva k podávání projektů na činnost Demonstračních farem 
v roce 2022 

V Praze dne 6. ledna 2022 

Ministerstvo zemědělství vyhlašuje prostřednictvím Odboru zemědělských registrů 
Výzvu pro podávání projektů v rámci dotačního programu 9.F.m. „Demonstrační 
farmy“ v roce 2022. 

Ministerstvo zemědělství (MZe) v souladu se Strategií rezortu Ministerstva zemědělství České 
republiky s výhledem do roku 2030 připravilo dotační program na pomoc zemědělským 
subjektům formou názorných praktických ukázek ucelených postupů udržitelných způsobů 
hospodaření. 

Příjem projektů bude probíhat do 7. února 2022. 

 
Celková alokace dotačního programu 9.F.m. pro rok 2022 je 15 mil. Kč. 

 

Příloha: 

Výzva k podávání projektů na činnost Demonstračních farem v roce 2022 

 

Zdroj: Ministerstvo zemědělství 
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https://www.kr-ustecky.cz/cena-hejtmana-usteckeho-kraje-za-rok-2021/d-1762422
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Česká

jablka, brambory, mléko ze dvora...

Klikněte do interaktivní mapy a ona se otevře v aplikaci google maps. Mapu stále doplňujeme,  
pokud se o dalším producentovi, který sám svoji produkci prodává také konečnému spotřebitelovi 
(ve farmářské prodejně nebo ze dvora), dozvíme. Prodejce ze dvora nebo farmářské prodejny může-
te hlásit na mail dufkova@oakchomutov.cz.  

https://www.google.com/maps/d/edit?mid=1YzOCfqK_cB7lx5AhePp7-2-CZCp5yW0Q&usp=sharing
mailto:%20dufkova%40oakchomutov.cz?subject=Prodej%20ze%20dvora%20nebo%20farm%C3%A1%C5%99sk%C3%A1%20prodejna
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Medová mapa

Blíží se advent a s ním také období pečení vánočního 
cukroví. Mnohým hospodyňkám by proto mohla přijít 
vhod medová mapa. Najděte si kvalitní med přímo ve 
svém regionu a podpořte tak místního včelaře. Nač 
kupovat med v supermarketu, navíc pocházející kdoví 
odkud! https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru

Klikněte do interaktivní mapy - ona se otevře

https://www.najdisivcelare.cz/23-prodej-medu-ustecky-kraj
https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru
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Vepřová mapa

Nákup, který dává smysl
A je to tady! Mnoho hlasů bylo vyslyšeno a my vám ve spolupráci se zemědělci představujeme unikátní 
mapu, kde můžete online zakoupit balíčky výborného českého vepřového masa. Z první ruky, bez neho-
rázných obchodních přirážek a se zárukou vysoké kvality. Nakoukněte do mapy a podpořte tuzemské 
chovatele, kteří jsou v nejtěžší ekonomické situaci za posledních 30 let. Mnohým chovatelům prasat 
bohužel hrozí konec podnikání. Děkujeme a přejeme dobrou chuť k vašim pokrmům z českého vepřové-
ho.

Kliknutím do obrázku mapy se Vám otevře aplikace Naši zemědělci.cz. I v Ústeckém kraji je několik 
výdejních míst. Nakoukněte, objednejte a dojeďte si vepřové maso za výhodnou cenu vyzvednout. 

https://nasizemedelci.cz/?fbclid=IwAR0TB_Aj1QqzupMLPsPJR3MnQPKTbGWynwtrBG3LMpMlF2O07rr2kgAVLx8
https://nasizemedelci.cz/seznam-zemedelcu/
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Vaše zpětná vazba je nutná

Vážení a milí, vážené a milé,
snažíme se Vám předávat AKTUÁLNÍ informace. Před asi půl  
rokem jsme zvolili cestu INFORMAČNÍKU, on-line informačním 
periodikem zemědělců Ústeckého kraje.  

Každý týden pro Vás sleduji vývoj na „bitevním 
poli“. To nejdůležitější se Vám snažím snad 
trochu přehledně srovnat do tohoto periodika. 
Posílám Vám ho prostřednictvím modulu „smart 
info“ z webu Krajské agrární komory Ústeckého 
kraje (KAK ÚK). Dávám ho na FB stránku KAK 
ÚK a do dalších skupin. Informačník není určen 
pouze a jenom zemědělcům. Jeho prostřednic-
tvím se snažíme veřejnosti i veřejnosti sdělit, 
jaké máte úspěchy, ale i problémy. 

Vím, že informací je v současné době hodně  
a že kdo chce, ten je získá. Přesto se domnívám, 
že tento materiálek Vám může být nápomocen. 
Že jste si něj již zvykli mohu usuzovat z toho,  
kolikrát jste si jej z webu KAK UK stáhli (nevím 
kdo, ale vidím v administraci počet stažení). 

Aby celá tato práce měla nějaký smysl, potřebo-
vala bych od Vás jakoukoliv zpětnou vazbu:

Podklady pro interaktivní mapy 
Mapy jsou vytvořené. Věřím, že je podstatně 
víc zemědělců, kteří pěstují ovoce, brambory či 
prodávají mléko ze dvora apod. Do mapy se ale 
nedostanou, pokud o nich nebudu vědět. Nejjed-
nošší zůsob, jak je do mapy dostat, je poslat mi 
informaci o tom, že někdo takový existuje (pri-
márně z Ústeckého kraje). Opravdu není v mých 
silách, abych projížděla krajem a hledala, už 

proto, že to vše dělám jako svou volnočasovou 
aktivitu a tolik volného času skutečně nemám. 

Informace o různých akcích    
Stačí poslat plakát. Ráda ho sem vložím.

Zájem o přednášky, vzdělávání
Pokud byste měli zájem o konkrétní témata,  
ve většině případů by nebyl zájem to zajistit. Jen 
bychom potřebovali vědět, o co ten zájem máte. 
Abychom vymýšleli, co by Vás asi tak mohlo 
zajímat a oak Vás přesvědčovali, abyste přišli, to 
není ta správná cesta. 

Vaše náměty a podněty
Dejte nám vědět, co konkrétního byste od komo-
ry očekávali.  

Informačník šiřte dál
pokud budete informačník šířit dál mezi své 
přátele a známé, podpoříte tím vlastně sami 
sebe. Snažím, aby materiál působit pozitivně. 
Potřebujeme přeci veřejně říci a stále opakovat, 
že nejsme ti, kdo ničí přírodu. Že se ní chováme 
šetrněji, než v mnohých zemích EU, odkud si 
spotřebitel s radostí koupí to či ono, namísto aby 
si to koupil od NÁS. Že nejsme ti, kdo způsobují 
zdražování potravin. Že nejsme jen „pobírači“ 
dotací. Děkuji Vám. H. Dufková - tajemnice    
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Informace mailem

Provozovatel, u kterého má Krajská agrární ko-
mora ÚK webové stránky, byl nucen, vzhledem  
k nutné změně technologie (tak aby mohl zajiš-
ťovat doručování vašich emailů, a to jak klasické 
emailové pošty nebo rozesílání novine), stávající 
modul pro rozesílku novinek ukončit. 

Namísto toho „nasadil“ modul nový s názvem 
„smart info“. Ten původní bude za několik dní 
úplně ze serverů poskytovatele webových služeb 
odinstalován.

Pro všechny, kdo jste byli přihlášeni k odběru 
novinek, z toho vyplývá potřeba nového souhla-
su se zasíláním e-mailů (GDPR) a tím i nového 
zaregistrování se.

Pro nové zaregistrování se jste obdrželi e-mail, 
kde jste k tomuto kroku byli vyzváni. Kdo jste 
to neudělal, udělejte to, prosím, z webu www.
kakuk.cz. 

» www.kakuk.cz

» hlavní stránka, vpravo pod mapou je sloupek 
„Dostávejte důležitá oznámení z našeho webu 
prostřednictvím e-mailů“

» srolujte až na Chci se zaregistrovat

» vyberte „vše“, klikněte na „pokračovat na 
zadávání kontaktních údajů“ , vyplňte potřebné 
a nakonec potvrďte registraci v mailu, který 
Vám přijde na adresu, kterou jste při registraci 
zadali. 

dostávejte důležitá oznámení z našeho 
webu prostřednictvím e-mailů

https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
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Okresní agrární komora pro okres 
Chomutov

SNP 144, 431 44 Droužkovice 
IČ 49904485

Korespondenční adresa: 
Rudé armády 23, 431 44 Droužkovice

mail: info@oakchomutov.cz 
 oakchomutov@gmail.com

Předseda:

 Ing. Hana Dufková, tel. 737 177 432

Místopředseda:

 Jiří Kejř, tel. 606 308 725 
 Mgr. Martin Vízek, tel. 733 129 544

Agrární komora Litoměřicka

Pekařská 108/8, 412 01 Litoměřice

IČ 28669096

tel: 724 107 905 - (tajemník Václav Štork)

mail: aklitomericka@tiscali.cz  

Předseda:

 Ing. Otakar Šašek, tel. 416 591 289

Místopředseda:

 Ing. Antonín Štech, tel. 416 591 372

Okresní agrární komora Most

Dělnická 33, Most - Velebudice

IČ 48293865

tel. 602 517 070 (ředitel Ing. Jan Veleba) 
tel. 602 741 110 (Radka Plachá)  

mail: komoramost@komoramost.cz

Okresní agrární komora Louny

Mostecká 2580, 438 01 Žatec

IČ 62244442

tel. 602 481 995 

mail: oakln@czhops.cz

Předseda:

 Ing. Václav Drhlík, tel. 722 949 622

Místopředseda:

 Ing. Jan Cihlář, tel. 775 999 328 
 Jaroslav Šůma, tel. 606 127 252

Předseda:

 Ing. Lenka Vošahlíková

Místopředseda:

 Ing. Ivo Bednár, tel. 777 839 188 
 

Agrární komora Děčín - Ústí nad  
Labem, z.s.

U Obory 262/2, 405 02 Děčín VII - 
Chrochvice

IČ 05460476

mail: akdecin@seznam.cz 
 sip.jarek@seznam.cz

Předseda:

 Ing. Jaromír Šíp, tel. 602 158 648

Místopředseda:

 Tomáš Vodička   

mailto:info%40oakchomutov.cz%20?subject=
mailto:oakchomutov%40gmail.com%20?subject=
mailto:aklitomericka%40tiscali.cz%20?subject=
mailto:komoramost%40komoramost.cz?subject=
mailto:oakln%40czhops.cz?subject=
mailto:akdecin%40seznam.cz?subject=
mailto:sip.jarek%40seznam.cz%20?subject=

